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Datum 2019-12-03 

 

Tid Kl. 13.00-16.25 

 

Plats A-salen, Sollefteå kommunhus, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Anna-Sofia Kulluvaara, kommunchef §§ 256-279 

Närvarande Anna Forsberg, sekreterare, §§ 256-279 

 Ann-Katrin Lundin, huvudenhetschef, §§ 256, 272 

 Majed Safaee, Kommunikationsstrateg, § 272  

 Mattias Axelsson, Ekonomi § 262  

 Thomas Östlund, Näringsliv § 263 

Maria Röske, WPD, § 256 

Björn Grinder, WPD, § 256 

Stefan Widstrand, Eolus, § 256 

Simon Landquist, Eolus, § 256 

     

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Anna Forsberg §§ 256-279 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 256-279 

 

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 256 -279 
 

   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2019-12-03 
 
Anslaget sätts upp 2019-12-          tas ner 2019-1 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckning 

 varo ers. § § § § § § § § §  

              

Ledamöter          

Johan Andersson (C) 
X 

 
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) 
X 

 
    

     
 

Anton Ångman (C) 
- 

 
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) 
X 

 
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) 
X 

 
    

     
Tjg § 256 

Roger Johansson (VI) 
X 

 
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) 
X      

     
Tjg ej §§ 269-276 

Ulf Breitholtz (V) 
X      

     
 

John Åberg (S) 
X      

     
 

Åsa Sjödén (S) 
X      

     
Justerare 

Tommy Svensson (S) 
X      

     
 

Stina Holmberg (S) 
-      

     
 

Mikael Sjölund (S) 
X      

     
 

Lillemor Edholm (S) 
X      

     
 

Roger Westerlund (-) 
X      

     
 

Ersättare           
Joel Ölund (C) 

X X     
     

 

Monica Tirri (C) 

X      

     

 

Daniel Höglund (C) 
X      

     
 

Jörgen Åslund (VI) 
X X     

     
Tjg §§ 257-279 

Linus Källgren (VI) 
X      

     
 

Amanda Häggkvist (VI) 
X      

     
 

Sebastian Nygren (V) 
X X     

     
Tjg §§ 269-276 

Marie Hansson (V) 
X      

     
 

Lennart Önblad (S) 
X X     

     
 

Åsa Nilsson (S) 
X      

     
 

Torbjörn Persson (S) 
X      

     
 

Susanne Lindahl (S) 
-      

     
 

Morgan Nordin (S) 
X      

     
 

Sven-Olov Gradin (M) 
X      

     
 

Sven-Erik Ragnarsson  

(-) 

 

-      
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Val av justerare 
 Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
- 

 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Samhällsutveckling 2019-11-11 

- Allmänna utskottet 2019-11-12 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 256  Dnr KS/9/2019 

 
Muntliga informationer 
Beslut 

 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Information Vindkraftsplaner Vaberget 

Maria Röske, WPD, Björn Grinder, WPD, Stefan Widstrand, Eolus och Simon Landquist, 

Eolus 

Informerar om de planer som finns för vindkraftspark på Vaberget. Redogör för processen 

för etablering samt var i processen byggnationen är för tillfället. 

Informerar kort om företagen Eolus och WPD. 

Björn Grinder presenterar detaljer om Vaberget. Poängterar att byggnationen dröjer på 

grund av kapacitetsbrist i stamnätet. 

Sedan starten 2016 har förutsättningarna förändrats – ny kunskap och bättre teknik ger att 

planen nu är att bygga färre men högre vindkraftverk. Förändringen ger effekter vad 

gäller tex ljudbild och skuggeffekter - montagebilder visas. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef 

 Äldreomsorg/Hälsosjukvård 

• 30 i kö till särskilt boende, varav 13 erbjudits men tackat nej. 7 av de 30 vill 

till demenscentrum 

• Inga utskrivningsklara dygn i november 

• Förbättringsarbete demensvård pågår 

• Förbättringsarbete korttidsplatser pågår 

 

 Individ- och familjeomsorg 

• Inga nya skyddade placeringar sedan förra mötet. 

• Ny samordnare för frågor gällande våld i nära relationer har anställts. 

• Stort fokus ges nu på missbruksvården. Både att öppenvårdens egna 

behandling nyttjas till fullo och att eftervården kopplas in för att minska 

risken för återfall.  

• Arbete pågår för att förbättra arbetsmiljön på barn och ungdom, en ny 

modell för arbetstyngd införs. 

 

 

 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-12-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

7 (55) 

 Funktionsstöd 

• Brandskyddsreglerna för trapphusboende är strikta och en plan för detta 

måste tas fram. Bl.a. två utgångar krävs  

  

• Förfrågningsunderlag för verkställighet av personlig assistans är snart klart. 

Information om vad som händer nu går ut till brukare, företrädare och 

personal under denna vecka. 

 

 Information om God och nära vård kommer på nästa Kommunstyrelse. 

 

Örjan Abrahamsson, Huvudenhetschef 

• Matavfallsinsamling 2021 (ny lag) - Införandetid, typ av kärl, taxor m.m. Dialog 

med Hemab förs. 

• VA-plan är påbörjad. Årets investeringsprojekt är slutförda. 

• Vattenfall jobbar hårt för att ta tag i problemen med vägbelysningen. Överklagad 

upphandling orsakat fördröjningar. 

• På gång inom skolan är tex. programråd, kvalitetsdialoger, gymnasiemässor, 

budgetdialoger m.m. 

• El och Energiprogrammet – studiebesök i Ragunda genomfört. 

• Utbildning för elevskyddsombud för åk 1 i Gymnasiet. 

• Inskrivning av tre nya elever i Särskolan. 

 

Anna-Sofia Kulluvaara, Kommunchef 

 Omstrukturering 

• Stina Eriksson får ansvar för landsbygdsfrågorna då Näringslivskontoret minskar 

på personal. 

• Från och med januari kommer Stina tillhöra ledningsstöd. 

Barnkonventionen, ny lag från 2020. 

• Beslutet innebär ett förtydligande av att domstolar och rättstillämpare ska 

beakta de rättigheter som följer av barnkonventionen.  

• Beakta barnens rättigheter i beslutsprocesser i mål och ärenden som rör 

barn. 

• En inkorporering av barnkonventionen bidrar till att synliggöra barnets 

rättigheter. Det är ett sätt att skapa en grund för ett mer barnrättsbaserat 

synsätt i all offentlig verksamhet. 

Samordning inom kommunen 

• Tjänstemän som sitter i KTM respektive Kostnämnden kommer att träffas 

gemensamt.  

• Olika tjänstemän har olika kontaktytor mot t.ex KTM och Kostnämnden. 

Behov av att vi har pratat ihop oss, vilket inte varit fallet.  
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Fokus på krisberedskap 

• Mycket fokus på ökad krisberedskap den senaste tiden. Deltog på 

konferensen samling för samhällssäkerhet.  

• Det genomförs en större Totalförsvarsövning i kommunen.  

Positiv samhällsutveckling 

• Möte i Bollstabruk förra veckan. 

• Inspirerande och givande dag! 

• Framtiden är oförutsägbar. 

Företagsfrukost. 

• Drivkraft Sollefteå 2.0 onsdag 4 dec kl 07.30. 
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§ 257 Dnr KS 382/2019 

 

Reglemente för Näringslivsrådet i Sollefteå kommun   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att återremittera ärendet då förslag till förändringar bör diskuteras igenom med 

Näringslivsrådet. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

För att stärka Sollefteå kommuns näringslivsutveckling bör Näringslivsrådet ha samma 

status som övriga råd inom kommunen. 

Utvecklingen stärks genom en tydlig samverkan mellan näringslivet och den kommunala 

organisationen. Samverkan och dialog kan och bör ske på flera plan men den officiella 

plattformen för arbetet är Näringslivsrådet. 

 

Förvaltningens bedömning 

Näringslivsenheten har lyft frågan i befintligt Näringslivsråd och där är man överens om 

att rådet bör ha en mer tydlig och officiell roll. 

 

Syftet med det ”nya” Näringslivsrådet är att: 

- vara rådgivande till kommunledningen i frågor kring näringslivsutveckling. 

- ha en beredande funktion i frågor kring näringslivsutveckling. 

- vara ett dialogforum för ökad samverkan mellan näringslivet och kommunen.  

- driva näringslivsfrämjande frågor, viktiga för både näringslivet och kommunen. 

- Arbeta strategiskt och långsiktigt 

 

Rådets sammansättning 

Från politiken:   Kommunalråd och Oppositionsråd 

Från kommunen:  Kommunchef, Tillväxtchef, Näringslivschef och 

Kommunikationsstrateg 

Från näringslivet:  Företagarorganisationer verksamma i kommunen har 

möjlighet att utse en ordinarie representant samt en ersättare. 

Ersättare har rätt att delta på rådets möten utan arvodering. 

 

Kommunalrådet är ordförande för rådet. 

Näringslivet utser vice ordförande. 

Kommunikationsstrategen ansvarar för dokumentation av rådets möten. 

 

Mötesfrekvens 

Minst 6 mötestillfällen per år. 
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Arvodering 

Till företagsorganisationernas representanter utgår ersättning enligt av 

Kommunfullmäktige fastställda regler för förtroendevalda. 

 

Erforderliga resurser för Näringslivsrådets verksamhet ska ställas till förfogande. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Arvodering till rådsmedlemmar tas ur befintlig budget för de kommunala råden 

 

Beslutsunderlag 

Förslag till riktlinjer för Näringslivsrådet i Sollefteå kommun, KS 382/2019-3 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 382/2019-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Näringslivsenheten föreslår Kommunstyrelsen att besluta att riktlinjerna för 

Näringslivsrådet ska antas. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår, Kommunstyrelsen föreslå, Kommunfullmäktige besluta 

att reglemente för Näringslivsrådet ska antas. 

 

Förslag till beslut på mötet  

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår att reglementet bör utformas på liknande sätt som andra 

reglementen såväl vad gäller paragrafnumrering som rubriksättning (tex 

ekonomiskersättning kontra arvodering).  

 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår även att det ska stå fastställelse datum och inte ”i 

dagsläget” under punkten Rådets sammansättning. 

 

Åsa Sjödén (S) föreslår att under punkten syfte bör det stå ”att rådet ska vara rådgivande 

till kommunen i frågor kring näringslivsutveckling.” Inte kommunledningen. 

 

Ulf Breitholtz (VI) föreslår att det ska läggas till en ny rubrik under effektmål - 

Öka antalet arbetstillfällen i Sollefteå kommun, med under rubrik att ”procent 

arbetslöshet inom näringslivet ska minska”. 

 

Johan Andersson (C) föreslår att ärendet återremitteras då förslag till förändringarna bör 

diskuteras igenom med Näringslivsrådet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar att återremittera 

ärendet för dialog av föreslagna förändringar med Näringslivsrådet. Finner så. 

 

Skicka till Ansvarig handläggare 
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§ 258 Dnr KS 333/2019 

 

Resepolicy för Sollefteå kommun 2019-2022 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att införa tillägg i punkten ”Bonusar och förmåner” innan ärendet tas i 

Kommunfullmäktige. 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att anta denna resepolicy för perioden 2019-2022 med tillägg. 

   

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Resepolicyn syftar till att minska resandets kostnader och miljöpåverkan. Policyn ska 

göra det tydligare vilka regler och hänsyn som måste tas vid bokning.  

 

Förvaltningens bedömning 

Även om Sollefteå kommun inte har höga kostnader för resande, särskilt utanför 

kommunensgränser, behövs en policy som tydliggör vilka regler som gäller vid bokning. 

De senaste åren har Förvaltningsledningen vid olika tidpunkter gått ut med information 

som gäller för resebokningar.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee, KS 333/2019-1 

Förslag till policy, KS 333/2019-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta denna 

resepolicy för perioden 2019-2022 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmäna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att anta denna resepolicy för perioden 2019-2022 
 

Förslag till beslut 

1. Åsa Sjödén (S) med bifall av John Åberg (S) föreslår att första meningen under rubriken 

tåg stryks ”Vid resor inom Sverige är tåg förstahandsalternativ” 
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2. Åsa Sjödén (S) föreslår att under rubriken syfte, första punktsatsen bör lyda 

”Tjänsteresor ska användas så restriktivt som möjligt”. 

 

3. Åsa Sjödén (S) föreslår ett tillägg till meningen under rubriken Bonusar och förmåner. 

Den bör lyda ”Bonus, hotellcheckar, flyg mil och andra förmåner som erbjuds inom rese- 

och hotellbranschen och som uppkommit med anledning av tjänsteresa är föremål för 

förmånsbeskattning om det används för privat bruk”. 

 

4. Roger Johansson (VI) med bifall av Ulf Breitholtz (V) föreslår bifall till utskottets förslag 

till beslut. 

 

Beslutsgång 

1. Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt Åsa Sjödén 

(S) mfl. förslag vad gäller tåg eller enligt utskottets förslag. Finner utskottets förslag till 

beslut. 

2. Frågar sedan om Kommunstyrelsen beslutar enligt Åsa Sjödén (S) förslag vad gäller 

tjänsteresor eller enligt utskottets förslag. Finner utskottets förslag till beslut. 

3. Frågar slutligen om Kommunstyrelsen beslutar enligt Åsa Sjödén (S) förslag vad gäller 

förmåner eller enligt utskottets förslag. Finner Åsa Sjödéns förslag. 
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§ 259 Dnr KS 423/2018 

 

Svar på minoritetsåterremiss – Förändring av medborgarförslag 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. (§ 

2 och § 32) 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 februari 2019. (framflyttat) 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade att minoritetsåterremittera ärendet till Kommunstyrelsen, 

KF § 123, 2019-09-30. Motiveringen till återremissen var ” Utred möjligheten att uppnå 

samma effekt genom att öka presidiets möjlighet att avgöra vad som är relevanta 

medborgarförslag”. 

………….. 

Syftet med att genomföra denna förändring av hanteringen av medborgarförslag är att få 

ökad förankring bland medborgarna för de förslag som lyfts till politiken. Genom att ge 

kommunfullmäktiges presidium utökad möjlighet att avgöra relevanta medborgarförslag 

så nås inte syftet med förankring. 

Genom exponering av inlämnade och godkända medborgarförslag på hemsidan når 

förslagen fler medborgare som kan vara med och driva förslagen framåt. Förslag som 

intresserar fler medborgarna kommer att lyftas för hantering medan andra förslag faller. 

Diskussion har förts om Kommunfullmäktiges presidium ska ha möjlighet att lyfta 

medborgarförslag utan att 25 röster har uppnåtts. För att minimera risken att misstanke 

om jävssituation uppstår förslår förvaltningen att det alternativet inte ska finnas. 

Anses ett medborgarförslag som lagts vara intressant och av viktigt att utreda erbjuds 

möjligheten för samtliga medborgare att rösta på förslaget. 

I det ursprungliga yttrandet föreslås ett tillägg i § 2 Arbetsordningen för 

kommunfullmäktige som ger Kommunfullmäktiges presidium rätt att ”Besluta om vilka 

medborgarförslag som avvisas av Kommunfullmäktige.”. Detta för att ge presidiet mandat 

att ta bort medborgarförslag som inte uppfyller kraven på ett medborgarförslag. 

Det har uttryckts en oro över att medborgare utan digital kompetens kommer att bli 

exkluderade. Som skrivits in i förslaget till ny § 32 så kommer Medborgarservice vara 

behjälpliga för de som behöver det. 
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” § 32 Elektroniska Medborgarförslag  

Den som är folkbokförd i kommunen får väcka ett ärende i fullmäktige via 

medborgarförslag. 

Formen för medborgarförslag är digital, det vill säga att förslag kan endast lämnas via 

kommunens e-tjänst. Den som vill lämna förslag ska ha en användarbehörighet och 

registrera sig via kommunens hemsida. Behörigheten kan användas dels för att lämna 

förslag och dels att stödja förslag som är publicerade. Medborgarservice ska vara 

behjälplig om invånare vill lämna ett förslag, men själv inte har möjlighet att göra det 

digitalt. Ett medborgarförslag kan bara sakbehandlas av fullmäktige om det ligger inom 

fullmäktiges befogenhetsområde. Ämnen av olika slag får inte tas med i samma 

medborgarförslag. 

För att ett registrerat förslag ska tas upp till behandling/beredning ska förslaget ha 

samlat minst 25 underskrifter/stödjare på kommunens hemsida under en period av max 

tre månader från publicering av förslaget. 

Enbart förslag som går under Sollefteå kommuns ansvarsområden kan tas upp 

Förslag som redan utreds/finns i pågående process kommer inte tas upp eller om 

kommunen har behandlat ett likartat ärende under de senaste två åren. 

Inga förslag som innehåller; diskriminering, hot, olaglig verksamhet eller liknande tas 

upp. 

Medborgarförslag ska beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att 

förslaget väcktes.  

När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska förslagsställaren 

underrättas.  

Styrelsen ska två gånger per år redovisa de medborgarförslag som inte har beretts 

färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i februari och 

september.” 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens bedömning är att förslaget bör kvarstå. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, 2019-10-11, KS 423/2018-11 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, 2019-08-13, KS 423/2018-6 

KF § 123, 2019-09-30. KS 423/2018-10 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. (§ 

2 och § 32) 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 februari 2019. (framflyttat) 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Införa digital hantering av medborgarförslag. 

2. Revidera arbetsordningen för kommunfullmäktige enligt förvaltningens förslag. (§ 

2 och § 32) 

3. Ny hantering av medborgarförslag börjar gälla from 1 februari 2019. (framflyttat) 
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§ 260 Dnr KS 380/2019 

 

Beslutsattestantförteckning 2020  

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att fastställa beslutsattestantförteckningen 2020 enligt förvaltningens förslag. 

 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunstyrelsen utser årligen beslutsattestanter. Ekonomienheten har tagit fram förslag 

för 2020. Förslaget avser kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges identiteter och 

balansräkningens samtliga konton. 

 

Förvaltningens bedömning 

- Beslutsattestantförteckning 2020 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen lämnas 

som förslag för fastställande i kommunstyrelsen. 

- Beslutsattestantförteckning 2020 för kommunens balanskonton lämnas som förslag för 

fastställande till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår Kommunstyrelsen fastställa 

beslutsattestantförteckningen 2020 enligt förvaltningens förslag. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mikael Andersson, KS 380/2019-2 

Beslutattestanter 2020 lista balanskonton, KS 380/2019-1 

Beslutsattestanter per verksamhet, KS 380/2019-3- -8 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att fastställa beslutsattestantförteckningen 2020 enligt förvaltningens förslag. 

 

 

Skicka till 

Niklas Nordén – Ekonomichef 

Mattias Axelsson – Chef ekonomistyrning 

Cristina Waaranperä – Chef redovisning 

Marie Strandlund – Controller Ekonomienheten 

Mikael Andersson – Redovisningsekonom 
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§ 261 Dnr KS 392/2019 

 

Firmatecknare 2020 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1 Kommunens firma tecknas två i förening av: 

 - Kommunstyrelsens ordförande  

 - Kommunstyrelsens vice ordförande  

 - Utskottet för Samhällsutvecklings ordförande  

- Kommunchef Anna-Sofia Kulluvaara, vid dennes förhinder, HR-Chef Lars-Olov 

Wengelin 

- Ekonomichef Niklas Nordén, vid dennes förhinder, Chef Ekonomistyrning Mattias 

Axelsson 

  

Kommunens firmatecknare tecknar firman även när det gäller borgensåtagande. 

 

2 Vid avtal omfattande mer än 10 basbelopp eller EU-projekt ska firman tecknas av två i 

förening, varav en tjänsteman och en förtroendevald. 

 

3 Firmateckningsrätt för kommunens bank- och plusgirokonton tecknas två i förening 

av: 

     - Ekonomichef Niklas Nordén 

 - Chef Redovisning, redovisningsenheten Cristina Waaranperä 

 - Chef Ekonomistyrning Mattias Axelsson 

 - Ekonomiassistent, redovisningsenheten kassa Rolf Johansson 

 - Controller leverantörsreskontra, redovisningsenheten Marie Lindqvist 

 - Ekonomikonsult kundreskontra, redovisningsenheten Izabela Bazan 

 - Ekonomiadministratör, redovisningsenheten Jeyachandran Ratnasabapathy 

 - Redovisningsekonom Mikael Andersson 

 - Redovisningsekonom Patrik Molund  

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Kommunstyrelsen utser varje år firmatecknare och personer med teckningsrätt för 

kommunens bank- och plusgirokonton.  

 

Förvaltningens och Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

1 Kommunens firma tecknas två i förening av: 

 - Kommunstyrelsens ordförande  

 - Kommunstyrelsens vice ordförande  
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 - Utskottet för Samhällsutvecklings ordförande  

- Kommunchef Anna-Sofia Kulluvaara, vid dennes förhinder, HR-Chef Lars-Olov 

Wengelin 

- Ekonomichef Niklas Nordén, vid dennes förhinder, Chef Ekonomistyrning Mattias 

Axelsson 

  

Kommunens firmatecknare tecknar firman även när det gäller borgensåtagande. 

 

2 Vid avtal omfattande mer än 10 basbelopp eller EU-projekt ska firman tecknas av två i 

förening, varav en tjänsteman och en förtroendevald. 

 

3 Firmateckningsrätt för kommunens bank- och plusgirokonton tecknas två i förening 

av: 

     - Ekonomichef Niklas Nordén 

 - Chef Redovisning, redovisningsenheten Cristina Waaranperä 

 - Chef Ekonomistyrning Mattias Axelsson 

 - Ekonomiassistent, redovisningsenheten kassa Rolf Johansson 

 - Controller leverantörsreskontra, redovisningsenheten Marie Lindqvist 

 - Ekonomikonsult kundreskontra, redovisningsenheten Izabela Bazan 

 - Ekonomiadministratör, redovisningsenheten Jeyachandran Ratnasabapathy 

 - Redovisningsekonom Mikael Andersson 

 - Redovisningsekonom Patrik Molund  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Cristina Waaranperä, KS 392/2019-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Niklas Nordén – Ekonomichef 

Mattias Axelsson – Chef ekonomistyrning 

Cristina Waaranperä – Chef redovisning 

Marie Lindkvist – Controller Ekonomienheten 
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§ 262 Dnr KS 15/2019 

 

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning oktober 2019 
Beslut 

 
Kommunstyrelsen beslutar 

 
Att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till oktober 2019. 
 
Att uppdra till verksamheterna med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för att 

komma i anslagen budgetram. Samt uppmana samtliga verksamheter att se över kostnader 

och intäkter så att kommunen får budgeten i balans. 

 

Information 

Mattias Axelsson, Ekonomi, informerar om uppföljningen per oktober 2019. 

Likviditeten kommenteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 6,6 mnkr. Totalt har 

nettokostnaden ökat med 15,6 mnkr mot föregående år, dock kraftigt förbättrat av 

Sollefteåforsen +10,1 mnkr samt pensioner +10,4 mnkr. 

 

Merparten av verksamheterna visar negativa avvikelser. Positiva avvikelser finns inom 

politisk verksamhet, kommungemensam verksamhet, gemensam service samt gata och 

park. Orsaken till avvikelserna är i grunden de samma som föregående år dvs svårigheter 

att vidta tillräckliga åtgärder för att komma inom ram och hantera kostnadsökningar och 

minskade migrationsmedel. I tillägg till detta har framförallt Individ och familjeomsorg 

fortsatt höga/ökande kostnader för skyddat boende samt ökande kostnader för 

missbruksvård. Delar av dessa utmaningar har under året hittills motverkats av kraftigt 

förbättrat resultat i Sollefteåforsen. 

 

Pensionskostnaderna för perioden är 10,3 mnkr lägre än budget och 8,2 mnkr lägre än 

föregående år. Finansnettot är 12,5 mnkr bättre än budget huvudsakligen till följd av 

överskottsutdelning från Kommuninvest, ändrad redovisningsprincip samt låga kostnader 

för lån. 

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning januari-oktober 2019, KS 15/2019-25 

Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén, KS 15/2019-24 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning 

för perioden januari till oktober 2019 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 
Att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till oktober 2019. 
 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår följande tillägg ”Att uppdra till verksamheterna med 

negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för att komma i anslagen budgetram. Samt 

uppmana samtliga verksamheter att se över kostnader och intäkter så att kommunen får 

budgeten i balans.” 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelse beslutar enligt 

allmänna utskottets förslag till beslut med tillägg från Birgitta Häggkvist (VI). Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning – John Åberg (S) efterfrågar en redovisning på nästa möte med 

Allmänna utskottet vad gäller hittills genomförda kostnadssänkande åtgärder 2019. 

Kommunchefen tar uppdraget. 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Kommunchef, huvudenhetschefer 

 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-12-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

21 (55) 

§ 263 Dnr KS 393/2019 

 

QL i Sollefteå - Ansökan om kommunalt stöd för 2019   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ge Samhällsutvecklingsutskottet i uppdrag att besluta i ärendet på kommande möte.  

 

Information 

Thomas Östlund, Näringsliv, informerar om ärendet. 

Redogör för de kostnader som QL har för Stim 2018 och 2019 samt de återstående 

kostnader som QL har. 

Informerar kort om det öppna mötet gällande Nipyran som sker tisdag 3 december. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

QL har ett oerhört tungt ekonomiskt läge för 2019.  

Som enda arrangemang i verksamheten ansvarar man för genomförandet av Nipyran 

Arrangemanget har i år dragits med bortfall av sponsorer, fördyringar i samband med 

hårdare krav på avspärrningar för utskänkningstillstånd samt mindre sålda entréer på 

grund av ökad konkurrens av andra arrangemang i regionen, som gjort att läget är 

allvarligt och gränsar till konkurs. 

 

Prognosen för verksamhetsåret är ca -150 000 Skr. Men man befarar att det finns 

ytterligare okända kostnader som t.ex. STIM.  

Därför söker man ett verksamhetsstöd på 200 000 Skr för att föreningen inte ska hamna 

på obestånd och inte kunna betala sina fakturor. 

 

Förvaltningens bedömning 

QL har under många år fungerat som ett nav för arrangemang, event och utveckling av 

bl.a. centrummiljön. De senaste åren har dock endast Nipyran varit huvudaktivitet i 

föreningen. Med undantag för 2017 då 100-årsjubileets aktiviteter till stor del lades hos 

QL. En person anställdes för att administrera arrangemangen men huvudsakligen arbeta 

med utveckling och finansieringslösningar för föreningen. Tyvärr blev inte utfallet det 

förväntade. 

QL är en ekonomisk förening och från 2003 har Sollefteå kommun varit medlem i 

föreningen. Från starten har det funnits ett löfte om att kommunen ska möta upp 

näringslivets insats med motsvarande summa upp till 300 000 Skr. 

Varje år har föreningen äskat medel från kommunen för sin verksamhet. 

Från början var föreningens medlemmar Sollefteå kommun, Företagarna Sollefteå, 

Handel Sollefteå och Fastighetsägarna Sollefteå.  Sedan 2017 har medlemsstocken fyllts 

på med Sollefteå Skidor, I 21 IF, Sollefteå Allmänna Simsällskap och Studiefrämjandet. 

Tyvärr har engagemanget, från medlemmarna, att delta i styrelsearbetet varit lågt de 

senaste åren.  
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Enheten anser att om QL ska fortsätta sin verksamhet, med ekonomiskt stöd från 

kommunen, måste engagemanget öka och en tydlig vilja visas för en utveckling från 

medlemmarna. 

 

Enheten anser också att kommunens medlemskap kan upphöra omgående och QL stöttas 

på samma sätt som andra föreningar och eventarrangörer. 

 

Nipyran är mycket viktigt för stadens näringsliv och kommunens företag går in med 

sponsring, varor och tjänster för ca 400 000 Skr. 

Enheten anser, precis som näringslivet, att Nipyran är ett otroligt viktigt arrangemang. 

Därför är det av stort värde, för att kunna driva Nipyran vidare, att QL kan avsluta året så 

att leverantörerna går skadeslösa och skatter och avgifter kan betalas. 

  

Med utgångspunkt i kommunens tidigare löfte om stöd till verksamheten och för att inte 

QL ska försättas i konkurs och medlemmarna, däribland kommunen, hamna i svårigheter 

anser enheten att QL:s ansökan om ett verksamhetsstöd om 200 000 Skr bör beviljas. 

 

I samband med detta ärende anser enheten att frågan om hur viktigt kommunen tycker att 

Nipyran är och om kommunen fortsättningsvis ska ha rådighet över varumärket och 

inflytande över arrangemangets inriktning och innehåll bör lyftas. 

Är så fallet bör utskottet föreslå kommunstyrelsen att ge näringslivsenheten i uppdrag att 

utreda vilka förutsättningar som krävs både i personal och ekonomi för att arrangemanget 

långsiktigt ska finnas kvar.  

Samtidigt pågår en process för att få veta hur näringslivet ser på Nipyran och hur de anser 

att det kan/ska drivas. Ett möte är planerat till den 3 december. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Finansieras ur Kommunstyrelsens medel för särskilda satsningar, ID 81256 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 393/2019-  

Ansökan om stöd för fortsatt utveckling av verksamheten, KS 393/2019-1 

Balans och resultatrapport för QL i Sollefteå ekonomisk förening, KS 393/2019- 

QL huvudbok 2019, KS 393/2019- 

Komplettering Thomas Östlund 2019-12-03, KS 393/2019- 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet att föreslå Kommunstyrelsen att bevilja QL:s 

ansökan om verksamhetsstöd med 200 000 Skr. 

Föreslås att finansieras ur Kommunstyrelsens medel för särskilda satsningar, ID 81256. 

 

Att kommunens medlemskap ska upphöra omgående och att QL stöttas på samma sätt 

som andra föreningar och eventarrangörer. (Tillägg av förvaltningen på mötet) 
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Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet lämna ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Roger Johansson (VI) med biträde av John Åberg (S) föreslår att 

Samhällsutvecklingsutskottet ges i uppdrag att besluta i ärendet på kommande möte. 

 

Ajournering krävs och ska genomföras. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar att ge 

Samhällsutvecklingsutskottet i uppdrag att besluta i ärendet på kommande möte. Finner 

så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till  

Guniris Jonasson, Kommunkansliet 
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§ 264 Dnr KS 396/2019 

 

Avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamhet, 
Kostnämnden 2020.   

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

 

Att avtal tecknas för ett år, 2020-01-01- 2020-12-31 

 

Att § 10 andra stycket ändras så att ordförande och viceordförande fördelas så att 

kommunen och regionen innehar var sina poster. Sollefteå kommun torde inneha 

ordförandeposten under 2020 och därmed regionen viceordförande posten. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Förvaltningen har under året fört en tät dialog kring måltiderna och prisbilden kring 

måltiderna med Regionens representanter för Kökett. 

Avtalet som nu önskas tecknas är framtaget utifrån tidigare avtalsutformande med två 

tillägg gällande förändrat inköp av råvarukomponenter samt verksamhetsövergång av 

Ärebos kök från Regionen till Sollefteå kommun. 

Förvaltningen och Regionen vill fortsätta diskussioner kring samarbetet utifrån dagens 

utgångsläge och kommande förändringar i avtalet. Regionen har också i tre chefsled 

kopplat till Kökett genomgått chefsskifte under året 2019 vilket medför ett behov av mer 

tid för diskussionerna gällande samverkan och framtid. Under 2020 kommer formen för 

samverkan 2021 inom kostnämndens ram utredas och fastställas. Med detta till grund 

föreslås ett avtal för ett år. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att ett ettårigt avtal är det bästa för förvaltningen i nuläget för att 

fortsätta diskussionen kring våra måltider och framtidsutvecklingen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet besluta 

- Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

- Att avtal tecknas för ett år, 2020-01-01- 2020-12-31 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 
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Att avtal om samverkan i gemensam nämnd för måltidsverksamheten tecknas. 

Att avtal tecknas för ett år, 2020-01-01- 2020-12-31 

 

Att § 10 andra stycket ändras så att ordförande och viceordförande fördelas så att 

kommunen och regionen innehar var sina poster. Sollefteå kommun torde inneha 

ordförandeposten under 2020 och därmed regionen viceordförande posten. 
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§ 265 Dnr KS 438/2019 

 

Utredning av möjligheten till egen tillagning av måltider inom 
Sollefteå kommuns regi. 
Beslut 

 
Kommunstyrelsen beslutar 

  

Att uppdra förvaltningen utifrån rapporten ” Utredning av möjligheten till egen tillagning 

av måltider inom Sollefteå kommuns regi” som presenterades i Kommunstyrelsen april 

2015 utreda möjligheten till att återta tillagning av måltider inom äldreomsorgen i egen 

regi i två alternativ. 

 

Alt. 1: Utreda möjligheten till återtagande av tillagning av måltider från KökEtt till egen 

regi, förutom matlådor som idag tillagas i KökEtts regi. 

 

Alt. 2: Utreda möjligheten till återtagande av samtliga måltider från KökEtt till egen regi. 

 
Ärendebeskrivning 

En löpande dialog med Region Västernorrlands representanter för KökEtt har först 

gällande måltidsverksamheten både utifrån höga kostnader och framtidsplanering, utifrån 

detta föreslår förvaltningen att den rapport som gjordes och presenterades i 

Kommunstyrelsen april 2015 tas tillvara och med dagens förutsättningar ser över 

möjligheten till återtag av all måltidsproduktion eller delar av den till egen regi kopplat 

till äldreomsorg inom Sollefteå kommun därför att: 

 

Hela 80% av måltiderna som tillagas i Regionens kök, Kökett levereras till 

Sollefteå kommuns äldreboenden. Det är måltider som skickas kylda till 

äldreboendenas mottagningskök 

 

Tillsammans med ledningen för Kökett har diskussioner först om hur en 

utveckling av måltiderna och produktionen skulle kunna se ut. Det efterfrågade 

uppdraget är en del i de gemensamma utvecklingstankarna. 

 

Analysen i rapporten visade på möjligheten till ekonomiska vinster vid ett återtag 

av tillagning av måltiderna som utifrån kommunens ekonomiska läge skulle vara 

intressant aspekt att titta på igen, givet utifrån dagens förutsättningar. 

 

Att känna doften av nylagad mat väcker sinnena och skapar nyfikenhet. Detta 

uppnås inte lika väl när maten levereras från ett produktionskök och 

mottagningskök bör därför bara nyttjas när förutsättningarna inte medger annat.  

 

 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-12-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

27 (55) 

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att det är tid att utveckla 

måltidstillagningen inom Sollefteå kommun. De möjliga ekonomiska besparingarna på ett 

återtagande av äldreomsorgens kostverksamhet i Kökett motiverar att man utreder 

förutsättningarna för detta. När de ekonomiska besparingsmöjligheterna klargörs kan 

detta ställas mot andra värden och utvecklingsmöjligheter. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet förslår Kommunstyrelsen besluta: 

  

Att uppdra förvaltningen utifrån rapporten ” Utredning av möjligheten till egen tillagning 

av måltider inom Sollefteå kommuns regi” som presenterades i Kommunstyrelsen april 

2015 utreda möjligheten till att återta tillagning av måltider inom äldreomsorgen i egen 

regi i två alternativ. 

 

Alt. 1: Utreda möjligheten till återtagande av tillagning av måltider från KökEtt till egen 

regi, förutom matlådor som idag tillagas i KökEtts regi. 

 

Alt. 2: Utreda möjligheten till återtagande av samtliga måltider från KökEtt till egen regi. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet förslår  

Kommunstyrelsen besluta 

  

Att uppdra förvaltningen utifrån rapporten ” Utredning av möjligheten till egen tillagning 

av måltider inom Sollefteå kommuns regi” som presenterades i Kommunstyrelsen april 

2015 utreda möjligheten till att återta tillagning av måltider inom äldreomsorgen i egen 

regi i två alternativ. 

 

Alt. 1: Utreda möjligheten till återtagande av tillagning av måltider från KökEtt till egen 

regi, förutom matlådor som idag tillagas i KökEtts regi. 

 

Alt. 2: Utreda möjligheten till återtagande av samtliga måltider från KökEtt till egen regi. 
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§ 266 Dnr KS 401/2019 

 

Förändring av omfattningen av färdtjänst nattetid 
Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

Att ärendet återremitteras för att diskuteras med Funktionsrätts- och Pensionärsrådet samt 

Ungdomsdelegationen. 

 

Ärendebeskrivning 

Komplettering från förvaltningen; 

 

Med anledning av att utföraren, Björkstadens Taxi, också har önskemål om att ta bort 

färdtjänsten nattetid bedömer förvaltningen att beslutet bör träda ikraft så snart som 

möjligt. På grund av att avtalet med utföraren måste förhandlas om är det i dagsläget inte 

möjligt att sätta ett specifikt datum då färdtjänsten nattetid kan komma att upphöra. Dock 

bör det kunna ske under första halvåret 2020. 

Förvaltningsyttrandets sista mening ” Beslutet gäller från och med den 13 juni 2021 då 

det nya avtalet träder i kraft.” bör därför utgå. 

 

………………………. 

 

Inför kommande länsgemensamma upphandling av den särskilda kollektivtrafiken, där 

bland annat färdtjänst ingår, har frågan om huruvida färdtjänst ska kunna anlitas under 

dygnets alla timmar diskuterats. Kollektivtrafikmyndighetens (KTM) är upphandlande 

myndighet. 

 

KTM:s förbundsdirektion har den 16 oktober 2019 fattat ett inriktningsbeslut inför 

upphandlingen vari bland annat frågan om begränsad trafikering för färdtjänst nattetid bör 

beaktas. 

 

KTM rekommenderar länets kommuner att fatta beslut om att inte erbjuda färdtjänst 

nattetid 23:00-05:00 (till 06:00 lördag och söndag) 

 

I dagsläget erbjuder alla kommuner utom Sundsvall färdtjänst dygnet runt. Kramfors 

kommun har beslutat att inte erbjuda det längre. Härnösand jobbar med frågan nu och ska 

med största sannolikhet även de sluta erbjuda färdtjänst nattetid. 
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Statistik färdtjänst Sollefteå kommun  

2018 Mån-sön 23:00-05:00 Lör-sön 05-06 Totalt  

Antal resor 147 3 150 

Kostnad i kr 72 918 2 583 75 501 

Egenavgifter 3 206 233 3 439 

Antal personer som 

rest     26 

 

Beslut om att inte erbjuda färdtjänst nattetid berör vare sig Sollefteå kommuns reglemente 

eller riktlinjer gällande färdtjänst utan endast informationsfoldern ”Färdtjänst och 

Riksfärdtjänst.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att en indragning av färdtjänst nattetid är positivt ur många 

aspekter;  

• praktiska, då det ger likartade regler i flera kommuner och förenklar 

upphandlingsförfarandet, 

• ekonomiska, då dessa resor är kostnadsineffektiva  

• miljömässiga, då resorna ofta är korta men framkörningen lång. 

Förvaltningen bedömer vidare att förändringen kommer att få begränsade negativa 

effekter.  

Beslutet gäller från och med den 13 juni 2021 då det nya avtalet träder i kraft.  

 

Beslutsunderlag  

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 401/2019-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att från och med den 13 juni 2021 inte längre 

erbjuda färdtjänst under vardagar kl. 23.00-05.00, lördagar och söndagar kl. 23.00- 06.00.   

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

Att från och med den 13 juni 2021 inte längre erbjuda färdtjänst under vardagar kl. 23.00-

05.00, lördagar och söndagar kl. 23.00- 06.00.   

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) med bifall av Birgitta Häggkvist (VI) föreslår återremiss av ärendet till 



    

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2019-12-03 

 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

30 (55) 

förvaltningen för att diskuteras i Funktionsrättsrådet, Pensionärsrådet och 

Ungdomsdelegationen. 

Ajournering begärs och genomförs. 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om ärendet ska återremitteras till 

Funktionsrättsrådet och Pensionärsrådet samt ungdomsdelegationen. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Ordförande i Funktionsrättsrådet, Pensionärsrådet och Ungdomsdelegationen 

Kommunkansliet 
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§ 267 Dnr KS 362/2019 

 

Byggsanktionsavgift – Terapeuten 1 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

- utdöma byggsanktionsavgift till Terapeuten 1, Fastigheter AB, Organisations-

nummer 559166-5327, enligt 11 kap. 51,53 § PBL (2010:900) samt enligt PBF 9 

kap, då byggnadsarbeten påbörjats utan att bygglov och startbesked beviljats samt 

att ingen kontrollansvarig har anmälts för åtgärden.   

 

- avgiften för byggsanktionen är 429 544 kronor enligt boverkets beräkningsmodell 

för byggsanktionsavgifter 2019. 

 

Information 

Maria Söderlund, Miljö och Bygg, informerar om ärendet och den dialog som varit med 

företaget. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

2019-01-04 lämnade Terapeuten 1 Fastigheter AB, in en bygglovsansökan för ändrad 

användning av Ärtriksvägen 2A och 2B från gruppboende till nio stycken bostads-

lägenheter. Bygglovsplikten grundar sig på att lokalerna tas i anspråk för väsentligt ändrat 

ändamål, från gruppboende till bostadslägenheter, detaljplanen medger det användnings-

området.   

 

Inför bygglovsansökan ville byggherren Emil Soleymanpor, ha ett möte med Miljö- och 

byggenheten för att få veta om det krävdes bygglov för åtgärden. På mötet framkom det 

tydligt att det krävs bygglov för ombyggnationen samt att Miljö- och byggenheten kräver 

att det, utöver de ritningar som presenterades, ska finnas en kontrollansvarig, miljöin-

ventering och brandskyddsbeskrivning för åtgärden. Utöver detta ska ett tekniskt samråd 

hållas med byggherre, Miljö- och byggenheten samt eventuellt entreprenörer. 

 

Vid ett arbetsplatsbesök (2019-05-15) i ett annat ärende, uppmärksammade Miljö- och 

byggenheten att det pågick någon form av byggverksamhet på Terapeuten 1. Miljö- och 

byggenheten sökte då byggherren på telefon för att få veta vad det rörde sig om för arbete. 

Då det inte gick att få svar valde Miljö- och byggenheten att åka förbi på en tillsyn dagen 

efter (2019-05-16).   

 

2019-05-16 besöktes fastigheten av Miljö- och byggenheten och där upptäcks att 

ombyggnationen var i full gång, ventilationsanläggningen var utriven och proppad, nya 

urspårningar för värme och vatten, nytt vatten och värme delvis dragen, el riven samt ny 
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eldragning påbörjad, rivna innerväggar, nya innerväggar uppbyggda, ytterväggar delvis 

tilläggsisolerade fasaden delvis ommålad m.m., vilket omfattar precis hela byggnaden.  

Se bifogade bilder (bilaga 4). Åtgärderna som var utförda stämmer överens med de 

åtgärder som man sökt bygglov för, dock hade ju inget bygglov beviljats och heller inget 

startbesked. 

 

En byggsanktionsavgift ska i första han tas ut av den som var ägare till fastigheten när 

överträdelsen begicks, i andra hand av den som begick överträdelsen och i tredje hand den 

som har fått fördel av överträdelsen, bolagets ägare anses vara mottagare i detta fall.  

 

Yttranden 

Möjlighet till yttrande över sanktionsavgiften har skickats till byggherren som är före-

trädare för Terapeuten 1 Fastigheter AB.  Yttrande finns i bilaga 2. 

Följande har getts möjlighet att yttra sig; Byggherren och Räddningstjänsten. 

Byggherren har yttrat sig enligt nedan: Se även bilaga 2 

 

Yttrande: 

”Det stämmer som ni har uppmärksammat att vi har påbörjat ombyggnationen så som vi 

hade beskrivit i bygglovsansökan som vi skickade in i mitten på januari. 

Vi har dock endast påbörjat invändiga arbeten och vi har inte gjort några ändringar alls 

i byggnadens yttre. Den om-målning som ni sett är grundfärg som vi började måla förra 

hösten. Den ska sedan täckmålas med samma bruna lasyr som innan.  

Vi skickade in miljöinventeringen 15e feb och sen har vi inte fått något återkoppling på 

varken ritningar eller inventeringen.” 

(Miljö- och byggenhetens kommentar)  

Det finns inget diariefört dokument som inkommit kring den tidpunkten, miljöinven-

teringen levererades till Miljö- och byggenheten 2019-06-07 kl. 23:34 via e-post. Man 

kan se när ett dokument är skapat, miljöinventeringen skapades 2019-06-07 kl. 19:50:47 

och reviderades 2019-06-07 kl. 22:49:28.  

 

”Vi hade börjat planerat projektet under hösten så vi hade avsatt personal för det. När vi 

inte hade några andra jobb åt dom så tänkte vi att vi kunde börja med några små för-

beredelser. Vi beklagar att efter det så har vi jobbat på lite mer än vad vi borde ha gjort 

utan att haft klart med startbesked. Vi är ett ganska litet företag det är inte lätt för oss att 

ligga ute med personalkostnader om vi inte har något produktivt för dem att göra. Sedan 

vi började med projektet så har vi anställd 3 sollefteåbor och vi ska nu anställa 

ytterligare 3 stycken som har varit hos oss på praktik via arbetsförmedlingen. Om vi får 

en böter i den storleken som ni har räknat ut så kommer vi nog inte att ha råd att göra 

klart projektet. Via har en väldigt liten marginal och vi får inget banklån eller bidrag för 

att bygga lägenheter i Sollefteå.  

Lägenheterna som vi bygger är 2or och 3or för målgruppen 55+. De är radhuslägenheter 

i enplan, med egna entréer, uteplats som man kan odla på i anslutning till köken, tvätt-

stuga i lägenheten och carport.  Vi tror att det är vad många, med utflugna barn som är 

trött på att bo i större hus, vill ha. De är tänka som bostadsrätt / hyresrätt beroende på 
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vad folk vill ha när de är färdiga. Vi tänkte vänta och se vad folk helst vill ha. Man kan 

intresseanmäla sig för antingen hyresrätt eller bostadsrätt.” 

  

(kommentartext) Texten har inget med sakfrågan att göra.  

”Vad det gäller miljöinventeringen inför rivningen så var vi noggranna med det, eftersom 

vi visste att det fanns Asbest i husen. Vi hade ju ringt runt i kommunen och frågat om vad 

ni hade stött på för problem när ni renoverade förskolan i grannhuset, som är byggt sam-

tidigt som vårt hus. Vi sanerade Asbesten med hjälp av Ocab från Ö-vik och de hjälpte 

oss även med inventeringen” 

(Miljö- och byggenhetens kommentar)  

Miljöinventeringen ska ligga till grund för Miljö- och byggenhetens bedömning av hur 

rivningsarbetet kan utföras samt hur rivningsplanen skall utformas innan rivning får 

påbörjas, miljöinventeringen är inte ett dokument som innebär att man kan påbörja 

rivning. 

 

”Vi ber om ursäkt för att vi har gått lite lång med projektet utan att ha fått startbesked 

och vi är beredda att skyndsamt genomföra det ni kräver av oss för att det ska vara regel-

rätt. Vi tar PBL på stort allvar och vi är väldigt noga med att jobba efter BBR och andra 

myndigheters förskrivningar när vi bygger, även om det verkar motsatt när vi börjat utan 

startbesked. Till exempel så gick vi inom företaget säker vatten utbildningar i höstas, vi 

har bra koll på brandskydd och säkerhet. Vi har ju även skickat er en väldigt genom-

arbetat brandskyddsbeskrivning som vi inte har fått någon återkoppling på.” 

(Miljö- och byggenhetens kommentar)  

Brandskyddsbeskrivningen inkom tillsammans med ansökan, den är skickad på remiss till 

räddningstjänsten. I sak förändras inte något då arbetet påbörjats utan bygglov och start-

besked samt att det saknades dokument för att driva ärendet vidare.  

 

”En sista sak jag vill tillägga är att ytan som ni har räknat på från bygglovet avsåg även 

flera stora carportbyggnader. Dom har vi inte börjat bygga så dom borde räknas bort 

från ytan så vitet blir lägre.” 

 

(Miljö- och byggenhetens kommentar)  

Miljö- och byggenheten beräknade avgiften enligt bygglovsansökan, det var felaktigt och 

den nya avgiften är baserad på de 734m2 som var påbörjade utan bygglov, startbesked 

och kontrollansvarig m.m. 

 

”Jag ber återigen om ursäkt för att vi har gjort fel och hoppas ni stöttar oss i att göra det 

rätt så fort som möjligt”.  

 

Räddningstjänsten har yttrat sig enligt följande: Se nedan och bilaga 3. 

Räddningstjänsten har tagit del av handlingarna och har följande att erinra. 

Räddningstjänsten önskar delta i samråd i ärendet. 

 

Förvaltningens bedömning 
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Miljö- och byggenheten bedömer att byggherren har påbörjat omfattande ombyggnationer 

utan att ha ett bygglov och startbesked. Byggherren har inte heller inkommit med 

anmälan kontrollansvarig som krävts av Miljö- och byggenheten.  

 

Miljö- och byggenheten bedömer att byggherren medvetet har påbörjat arbetena utan att 

ha fått vare sig bygglov eller startbesked, särskilt eftersom han själv skriver att ”vi tar 

PBL på stort allvar och är noga med att jobba efter BBR och andra myndigheters för-

skrivningar”. Det finns således inga särskilda skäl för nedsättning av byggsanktions-

avgiften. 

 

Lagrum 

Enligt 9 kap. 2§ 3a PBL (2010:900) krävs det bygglov för annan ändring av en än en 

tillbyggnad, om ändringen innebär att  

 a) byggnaden helt eller delvis tas i anspråk eller inreds för ett väsentligt annat ändamål än 

det som byggnaden senast har använts för…    

Enligt 11 kap. 51§ PBL (2010:900) ska tillsynsmyndigheten ta ut en avgift (byggsank-

tionsavgift) om någon bryter mot en bestämmelse i 8-10 kap. eller föreskrifter eller beslut 

som meddelats med stöd av PBL. 

 

Enligt 11 kap. 53§ ska en byggsanktionsavgift tas ut även om överträdelsen inte har skett 

uppsåtligen eller av oaktsamhet. Avgiften behöver dock inte tas ut om; 

1. Den avgiftsskyldige p.g.a. sjukdom inte själv… kunnat fullgöra sin skyldighet. 

2. Att överträdelsen berott på en omständighet som den avgiftsskyldige inte kunnat 

förutse eller påverka… 

3. Det med hänsyn till vad den avgiftsskyldige gjort för att undvika att en över-

trädelse skulle inträffa.  

 

Enligt 11 kap. 53a § får en byggsanktionsavgift i enskilt fall sättas ner om avgiften inte 

står i proportion till den överträdelse som har begåtts. Avgiften får sättas ner till hälften 

eller en fjärdedel. 

Vid prövning om nedsättande ska det särskilt beaktas att om överträdelsen inte har skett 

uppsåtligen eller av oaktsamhet eller om överträdelsen av andra skäl kan anses vara av 

mindre allvarlig art.  

 

Enligt 11kap. 57§ ska en byggsanktionsavgift tas ut av: 

1. Den som när överträdelsen begicks var ägare till berörd fastighet 

2. Den som begick överträdelsen, eller 

3. Den som har fått fördel av överträdelsen 
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Beslutsunderlag 

Muntlig föredragning – Maria Söderlund 

Förvaltningsyttrande, Peder Sjölén – KS 362/2019-1 

Bilaga 1 - Beräkning byggsanktionsavgift 

Bilaga 2 - Yttrande byggherre 

Bilaga 3 - Yttrande Räddningstjänst 

Bilaga 4 – Foton 

Bilaga 5 – Tjänsteanteckning 

 

Utskottet för Samhällsutveckling förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

- utdöma byggsanktionsavgift till Terapeuten 1, Fastigheter AB, Organisations-

nummer 559166-5327, enligt 11 kap. 51,53 § PBL (2010:900) samt enligt PBF 9 

kap, då byggnadsarbeten påbörjats utan att bygglov och startbesked beviljats samt 

att ingen kontrollansvarig har anmälts för åtgärden.   

 

- avgiften för byggsanktionen är 429 544 kronor enligt boverkets beräkningsmodell 

för byggsanktionsavgifter 2019. 
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§ 268 Dnr KS 384/2019 

 

Namngivning av gator inom Hågestaområdet 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

− I 21:s kamratförening erbjuds att lämna ett (1) namnförslag per gata till Sollefteå 

kommuns Kulturmiljökommitté.  

 

− Kulturmiljökommittén samråder med I 21:s kamratförening vid behov och med 

andra som bedöms ha intresse i ärendet, samt utför eventuella justeringar.  

 

− Kulturmiljökommittén lämnar därefter namnförslagen till kommunstyrelsen för 

beslut. 

 

− Om I 21:s kamratförening inte kan vara delaktiga, arbetar Kulturmiljökommittén  

fram förslag som lämnas till Kommunstyrelsen. 

 

− Tekniska enheten utför uppsättning av skyltar samt offentliggör gatunamnen 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun övertog ansvaret för va-ledningsnät, delar av gatunätet samt ett 

parkområde inom Hågestaområdet år 2018. 

De gator som Sollefteå kommun övertog har inga namn sedan tidigare. 

 

För att kommunen ska kunna besluta om trafikföreskrifter så måste gatorna ha namn att 

relatera föreskrifterna till. Vägvisning och allmän orientering skulle också underlättas.  

 

Byggnaderna på området, som ligger på kvartersmark, har sedan tidigare adresser 

baserade på respektive byggnads nummer, därför bedöms nya gatunamn inte påverka 

varuleveranser m.m. 

 

För att särskilja Hågestaområdet och ha tydliga avgränsningar gällande adresser föreslår 

förvaltningen att gatorna ges nya namn istället för att använda befintliga anslutande gators 

namn. Tre gator/huvudstråk finns. 

 

Förvaltningens bedömning 

I några andra kommuner finns policyn att kontakta hembygdsföreningar eller liknande 

organisationer, så att de med sin kunskap och intresse kan bidra till ärendet.  

I arbetet med namngivning med ort-, kvarters- och gatunamn ska hänsyn tas till det 

kulturhistoriska värdet. Vid namngivning skall funktionella krav och god ortnamnsed 

enligt kulturminneslagen tillgodoses. Nationella rekommendationer från Lantmäteriet och  
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i förekommande fall svensk standard skall normalt följas. Yttrande bör i förekommande 

fall inhämtas från polismyndigheten, räddningstjänsten, posten, hembygdsföreningar,  

fastighetsägare och andra myndigheter och sammanslutningar som bedöms ha intresse i 

namnärendet.       

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Sollefteå kommuns förvaltning har ingen egen funktion för namngivning. 

Förvaltningen föreslår därför att  

− I 21:s kamratförening tillfrågas av Sollefteå Kommun tekniska enheten om att ge 

ett (1) namnförslag per gata.  

− Om I 21:s kamratförening har möjlighet att vara delaktig sänds deras förslag till 

Sollefteå Kommuns kulturmiljökommitté som granskar dem och samråder vid 

behov med I 21:s kamratförening och andra som bedöms ha intresse i ärendet, 

samt utför eventuella justeringar.  

− Kulturmiljökommittén lämnar därefter namnförslagen till kommunstyrelsen för 

beslut. 

− Om I 21:s kamratförening inte kan vara delaktig, arbetar Sollefteå Kommuns 

kulturmiljökommitté fram förslag som lämnas till kommunstyrelsen. 

− Tekniska enheten utför uppsättning av skyltar samt offentliggör gatunamnen. 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag på beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

− I 21:s kamratförening erbjuds att lämna ett (1) namnförslag per gata till Sollefteå 

kommuns Kulturmiljökommitté.  

 

− Kulturmiljökommittén samråder med I 21:s kamratförening vid behov och med 

andra som bedöms ha intresse i ärendet, samt utför eventuella justeringar.  

 

− Kulturmiljökommittén lämnar därefter namnförslagen till kommunstyrelsen för 

beslut. 

 

− Om I 21:s kamratförening inte kan vara delaktiga, arbetar Kulturmiljökommittén  

fram förslag som lämnas till Kommunstyrelsen. 

 

− Tekniska enheten utför uppsättning av skyltar samt offentliggör gatunamnen 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Nils Modin  – KS 384/2019-1 

Transportstyrelsen 

Ortnamnsrådets handledning i namnvård, Lantmäterirapport 2016:9 

Detaljplan för del av Hågesta 3:115, Presentation Hågesta namngivning gator  
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§ 269  Dnr KS 170/2019 

 

Friluftspolitisk policy 2019-2021 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

• att den friluftspolitiska policyn antas gälla för perioden 2019-2021. 

 

• Att den friluftspolitiska policyn ska även omfatta utvecklingsområdet - Friluftsliv 

för god folkhälsa. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Friluftspolitiken sträcker sig över flera politikområden som t.ex. folkhälsa, idrott och 

naturvård. Ett policydokument syftar till att peka ut prioriteringar och skapa långsiktighet 

i kommunens arbete med att stärka friluftslivet.  

 

Förvaltningens bedömning 

Engagemanget och intresset kring friluftsfrågorna är stort i Sollefteå kommun. Frågorna 

är viktiga både för såväl medborgare som näringsliv och spänner över en rad olika 

verksamheter. Idag saknas en policy som kan ligga till grund för en konkret strategi för 

hur kommunen ska jobba med friluftsfrågorna.  

 

Denna policy utgår från de tio målen som den nationella friluftspolitiken utgår ifrån. 

Utifrån dessa tio punkter har tre mål valts ut. Detta för att kunna koncentrera resurser och 

därmed få mer utveckling för varje satsad krona.  

 

De tre områden som har valts ut är 

- tillgänglig natur för alla,  

- starkt engagemang och samverkan  

- attraktiv tätortsnära natur.  

 

Under hösten har policyn varit ute på remiss hos kommunens delegationer och råd. 

Endast Pensionärsrådet (2019-09-19 §42) har inkommit med synpunkter. Rådet önskar att 

utvidga policyn med målen, Rikt friluftsliv i skolan och friluftsliv för god folkhälsa.  

 

Förvaltningen anser inte att det är klokt att ålägga skolverksamheten med ytterligare mål 

att uppnå då skolan redan har mål för friluftsliv i läroplanen. Förvaltningen anser också 

det är viktigt att begränsa policyn för att göra det möjligt att fokusera resurser. Däremot 
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kan målen om ökad folkhälsa, t.ex. att söka LONA-stöd, vara en del av den frilufts-

politiska strategin.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Den friluftspolitiska policyn för perioden 2019-2026 antas. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 170/2019-6 

Förslag till Friluftspolitisk policy 2019-2026 – KS 170/2019-5 

Remissyttrande från KFR – KS 170/2019-7 

Remissyttrande från KPR – KS 170/2019-4 

 

Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

• den friluftspolitiska policyn antas gälla för perioden 2019-2021. 

 

• den friluftspolitiska policyn ska även omfatta utvecklingsområdet - Friluftsliv för 

god folkhälsa. 
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§ 270 Dnr KS 439/2019  

 

Särskilda förordnanden inom socialtjänstens ansvarsområde 
Beslut 

 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 
Förvaltningens förslag till beslut  

1. 1. Kjell-Åke Sjöström (V) och Ulrika Bergman (Vi), ledamöter i kommunstyrelsen, 

förordnas att på nämndens vägnar fatta beslut enligt lagen (1990:52) med särskilda 

bestämmelser om vård av unga (LVU) vad gäller 6 §, första och andra stycket, 9 §, tredje 

stycket, 11 §, första, andra och tredje stycket, 27 §, andra stycket samt 30 §, andra stycket och 

14 §, andra stycket 1-2 p.  

 

2. Kjell-Åke Sjöström (V) och Ulrika Bergman (Vi), ledamöter i kommunstyrelsen, förordnas 

att på nämndens vägnar fatta beslut enligt lagen (1988:870) om vård av missbrukare i vissa 

fall (LVM) vad gäller 13 §, andra stycket och 18b §.  

 

3. Annika Modéen, verksamhetschef, individ- och familjeomsorg (IFO), Carina Lidefjord, 

enhetschef IFO, Monica Kuronen, enhetschef IFO, Jessica Sundin, enhetschef IFO, Maria 

Bergqvist, ärendehandledare och Christine Fahlén, ärendehandledare förordnas att besluta 

enligt 43 §, 2:a punkten, LVU.  

 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Till följd av att anställda slutat eller bytt befattning behöver särskilda förordnanden inom 

socialtjänstens ansvarsområde, enligt beslut i kommunstyrelsen 2019-01-08 § 31, 

uppdateras. För att få en sammanhållen bild av vilka särskilda förordnanden som gäller 

har också beslut om att i brådskande fall på nämndens vägnar fatta beslut enligt LVU vad 

gäller umgängesbegränsning enligt 14 §, 2st, 1p., fattat i kommunstyrelsen 2019-11-05 

tillförts punkt 1.  

 

Förslag till beslut avser således inga nya lagstiftningsmässiga beslutspunkter utan 

förändringen rör de tjänstemän som anges i punkt 3, som har ändrats utifrån nuvarande 

befattningar.  

 

Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 
Utskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Ledamöter och chefer 
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§ 271 Dnr KS 288/2019 

 

Bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda och Sollefteå Tjejjour 
Mia 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att bevilja bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda avseende hyra med 84 744 kr, 

telefon 2000 kr, bredband 1300 kr samt 30 000 i föreningsbidrag. 

- att bevilja bidrag till Sollefteå Tjejjour Mia avseende hyra med 55 000 kr. 

Samt: 

− att avslå ansökan om bidrag till en anställd med 405 000 kr på kvinnojouren 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att bevilja 

bidrag till: 

-  Sollefteå Kvinnojour Amanda avseende hyra med 84 744 kr, telefon 2000 kr, 

bredband 1300 kr samt 30 000 i föreningsbidrag. 

- Sollefteå Tjejjour Mia avseende hyra med 55 000 kr. 

Samt att avslå ansökan om: 

− Bidrag till en anställd med 405 000 kr på kvinnojouren 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kvinnojour Amanda och Sollefteå Tjejjour Mia ansöker om följande för 

verksamhetsåret 2020: 

1. Verksamhetsbidrag med 405 000 kr avseende en heltidsanställd 

administratör/verksamhetsutvecklare på kvinnojouren. 

2. Bidrag till hyra, telefonkostnader och bredband avseende kvinnojourens skyddade 

boende med 84 744 kr avseende lägenhetshyra samt 3 300 kr avseende 

telefonkostnader och bredband. 

3. Verksamhetsbidrag med 30 000 kr till kvinnojouren. 

4. Bidrag till hyra för Tjejjouren Mias lokal med 55 000 kr.  
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Förvaltningens bedömning 

Kvinno- och tjejjouren är en viktig komponent i och utgör ett komplement till 

socialtjänstens arbete med utsatta kvinnor och barn. Deras verksamhet bygger på att 

ideellt engagemang av volontärer samt en anställd administratör som arbetar dagtid på 

vardagarna. Kvinnojouren har en hyreslägenhet som upplåts till kvinnor med eller utan 

barn i akut behov av tillfälligt skydd, både från Sollefteå kommun och andra kommuner. 

Mycket stöd ges också genom telefonsamtal.  

Under en längre period har kommunens skyddsplaceringar tenderat att bli både längre och 

mer komplicerade. Kvinnor med utländsk härkomst behöver ofta mycket hjälp av praktisk 

natur. Kvinnor som tar steget ur en relation präglad av våld har ökat drastiskt i Sollefteå 

och en orsak till detta kan vara medvetenheten hos framförallt nyanlända kvinnor. Detta 

är en situation som vi delar med många andra kommuner i landet. 

Under Kvinnojouren finns också tjejjouren som stöttar unga tjejer som hamnat i 

destruktiva relationer eller riskerar att hamna där.   

Kvinno- och tjejjouren har under många år ansökt om, och beviljats, bidrag från Sollefteå 

kommun avseende telefon, bredband och hyreskostnader men även bidrag till en 

anställning de år då statsbidrag för verksamheten inte varit möjliga att söka. 

För år 2019 utgick inga statsbidrag till landets kvinno- och tjejjourer. För år 2020 finns 

återigen möjligheten för att söka statsbidrag, något som föreningen också är i färd med att 

göra. Statsbidrag kan dock inte sökas för hyreskostnader varför förvaltningens förslag blir 

att bevilja dessa kostnader samt telefon och bredband men avslå ansökan om bidrag till 

anställning.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Ann-Katrin Lundin, Maria Lindsbo, KS 288/20019-5 

Ansökan Amanda kvinnojour och Mia Tjejour, KS 288/2019-1-4 

 

Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 

Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att bevilja 

bidrag till: 

-  Sollefteå Kvinnojour Amanda avseende hyra med 84 744 kr, telefon 2000 kr, 

bredband 1300 kr samt 30 000 i föreningsbidrag. 

- Sollefteå Tjejjour Mia avseende hyra med 55 000 kr. 

Samt att avslå ansökan om: 

− Bidrag till en anställd med 405 000 kr på kvinnojouren 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Kvinnojouren samt Tjejjouren 
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§ 272 Dnr KS 440/2019 

 

Policy för motverkande av ”Social dumpning” 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att anta denna policy för perioden 2020-2022. 

 

Information 

Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef och Majed Safaee, Kommunikationsstrateg, 

informerar om bakgrund för ärendet och innehållet i policyn. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Social dumpning är ett fenomen som tilltagit de senaste åren och syftar till att förflytta 

kostnader för insatser inom Socialtjänstlagen (SoL) från den egna kommunen till en 

annan genom att förmå en individ att skriva sig i en annan kommun. 

I vissa fall kan en flytt av personer som är i behov av insatser inom ramen för SoL vara 

berättigad. I dessa fall står individens behov i centrum och föregås av samverkan mellan 

kommunernas socialtjänster. När det kommer till så kallat ”social dumpning” sker detta 

ensidigt många gånger utan medverkan från individen eller samverkan med mottagande 

kommun.    

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta denna 

policy för perioden 2020-2022 

 

Beslutsunderlag 

- Förvaltningsyttrande Majed Safaee, Ann-Katrin Lundin KS/440/2019-1 

- Policy KS 440/2019-3 

 

Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 

Utskottet föreslår Kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta denna policy 

för perioden 2020-2022. 
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§ 273 Dnr KS   400/2019 

 

Avtalsförlängning med Passet Billsta ekonomiska förening 2020-
01-01 - - 2021-12-31 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att förlänga avtalet med Passet Billsta ekonomiska förening med 2 år för perioden 2020-

01-01 – 2021-12-31. 

 

Ärendebeskrivning 

Passet Billsta ekonomiska förening är en verksamhet som bedrivs på uppdrag av Sollefteå 

kommun och är ett återhämtningscenter för personer med psykisk ohälsa. Passet startade 

som ett projekt i samverkan mellan Riksförbundet för social och mental hälsa (RSMH) 

och Sollefteå kommun. Sedan 2014 bedrivs Passet som en kooperativ ekonomisk förening 

med Sollefteå kommun som uppdragsgivare. 

 

Verksamheten Passet som riktar sig till personer mellan 18 och 65 år med psykisk ohälsa 

och ger dessa personer möjlighet att skapa en fungerande vardag med meningsfulla 

aktiviteter. Varje enskild individ ges möjlighet att planera och sätta mål för sin egen 

återhämtning. 

 

Hösten 2018 gjorde dåvarande SAS (Socialt ansvarig samordnare) en genomlysning av 

verksamheten på Passet och utifrån den reviderades överenskommelsen och blev tydligare 

i hur kvaliteten skulle säkras och hur samverkan mellan uppdragsgivaren Sollefteå 

kommun och den ekonomiska föreningen skulle fungera samt tillkom en bilaga i hur 

kvalitetsuppföljningen ska ske och vilka indikatorer som ska besvaras varje kvartal. 

Överenskommelsen skrevs på 1 år för perioden 190101 - 191231 med möjlighet till 

förlängning i 2 år. 

 

Förslag till beslut 

Utskottet för vård och omsorg föreslår kommunstyrelsen besluta om att förlänga avtalet 

med Passet Billsta ekonomiska förening med 2 år för perioden 2020-01-01 – 2021-12-31 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Marie Petersson, verksamhetschef, KS/400/2019-3 

 

Utskottet för vård och omsorgs förslag till beslut 

Utskottet föreslår kommunstyrelsen besluta om att förlänga avtalet med Passet Billsta 

ekonomiska förening med 2 år för perioden 2020-01-01 – 2021-12-31 

 

Skicka till Ansvarig handläggare, Passet, ekonomi 
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§ 274 Dnr KS 418/2019 

 

Fastställande av Styrdokument för krisberedskap och civilt 
försvar. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att fastställa styrdokumentet för krisberedskap och civilt försvar 2019-2022 i sin helhet. 

   

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunen ska enligt överenskommelse om kommunernas krisberedskap mellan 

Sveriges kommuner och landsting, SKL och Staten (företrätt av Myndigheten för 

Samhällsskydd och Beredskap, MSB) ta fram ett styrdokument för kommunens arbete 

med krisberedskap.  

Styrdokumentet ska ange kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 

krisberedskap under mandatperioden och innehålla: 

• övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i kommunala förvaltningar, 

bolag och kommunalförbund. 

• kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys. 

• kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar. 

• vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som kommunen ska 

ta fram eller uppdatera under mandatperioden. 

Föreslaget styrdokument innehåller planerad verksamhet inom: 

• Krisberedskap 

• Civilt försvar 

• Säkerhetsskydd 

• Informationssäkerhet 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen anser att de föreslagna åtgärderna uppfyller kraven som ställs upp i 

överenskommelsen mellan SKL och MSB samt visar vår ambition att bidra aktivt till 

Totalförsvaret lokalt, regionalt och nationellt på bästa sätt med de resurser som finns 

tillgängliga. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
De föreslagna åtgärderna i styrdokumentet innebär att verksamheterna och kommunens 

helägda bolag behöver bidra med tid för personal att delta i utbildningar, planeringsarbete 

och övningar i en begränsad omfattning. Verksamheterna och bolagen behöver också 
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succesivt, anpassat till befintliga budgetramar, vidta åtgärder för att kunna skapa förmåga 

att motstå störningar av olika slag i sina verksamheter.  

Sammantaget bedöms krisberedskaps och civilt försvar åtgärderna endast i mindre grad 

påverka verksamheternas ekonomiska situation då de kan och bör planeras in succesivt 

och anpassas beroende på den ekonomiska utvecklingen. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Överenskommelse om kommunernas krisberedskap 2019-2022, MSB 2018-09779, SKL 

18/03101 

Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära 

händelser i fredstid och höjd beredskap 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 418/2019-1 

Styrdokument, KS 418/2019-2 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att 

fastställa styrdokumentet för krisberedskap och civilt försvar 2019-2022 i sin helhet. 
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§ 275 Dnr KS 417/2019    

 

Reglemente för krisledningsnämnd 2019-2022 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att utse Kommunstyrelsens allmänna utskott till Sollefteå kommuns Krisledningsnämnd 

samt fastställer förslag till reglemente. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Varje kommun är ålagd enligt Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder 

inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap det ska finnas en 

nämnd för att fullgöra uppgifter under extraordinära händelser i fredstid 

(krisledningsnämnd). 

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelsens allmänna utskott har tidigare utgjort krisledningsnämnd för Sollefteå 

kommun och bör fortsätta utgöra krisledningsnämnd för Sollefteå kommun innevarande 

mandatperiod med samma uppdrag och reglemente som styrning. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Lag (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära 

händelser i fredstid och höjd beredskap 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 417/2019-1 

Förslag till reglemente, KS 417-2019-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att 

utse Kommunstyrelsens allmänna utskott till Sollefteå kommuns Krisledningsnämnd 

enligt förslag till reglemente. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår att beslutet ska kompletteras med att föreslaget till 

reglemente fastställs. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag med Johan Andersson (C) förslag till tillägg. Finner så. 
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§ 276 Dnr KS 461/2019    

 

Utredning kopplat till beviljad motion – Skoteråkning genom 
Sollefteåstad. 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att avsluta ärendet baserat på det som utredningen givit. Beslutet inklusive utredningen 

delges Kommunfullmäktige. 

 

att dagens beslut ersätter tidigare Kommunstyrelse beslut från 2019-11-05, § 237. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att avsluta ärendet baserat på det som 

utredningen givit. Beslutet inklusive utredningen delges Kommunfullmäktige. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-26 att bifalla motionen. Förvaltningen har utrett 

och gjort bedömningen enligt nedan; 

 

Motionen bör avslås mot bakgrund av nedanstående nämnda trafiksäkerhetsskäl, och de 

synpunkter som Bygg-och Miljöenheten anför, samt att det saknas ekonomiska 

förutsättningar för ett utförande. 

Polismyndigheten gör bl.a. följande yttrande över förslaget. 

Som grund i underlaget så avser Sollefteå kommun att göra relativt stora avsteg från 

Trafikförordningen 5 kap 1§. Kommunen har möjlighet att göra sådan avsteg i 

Trafikförordningens 10 kap 1§ pkt 21. Polismyndighetens uppfattning är att denna 

möjlighet ska nyttjas i undantagsfall och inte avse flertalet gator och områden som i 

underlag för remiss. 

Förvaltningen delar Polismyndighetens bedömning. I synnerhet problematiken på 

Trängvägen ska beaktas. För att åstadkomma en säker trafikmiljö uppstår andra problem 

kopplade till trafiksituationen vid Nipanskolan som påverkar trafiksäkerheten och 

tillgängligheten negativt för elever och föräldrar. 

 
Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 461/2019-24 

Förvaltningsyttrande Nils Modin, KS 461/2019-16 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ordförande Johan Andersson (C) föreslår tillägg – att Kommunstyrelsen beslut från 2019-

11-05, § 237, ersätts av dagens beslut. 
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Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om Kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag till beslut med Johan Andersson (C) förslag till tillägg. Finner så. 
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§ 277 Dnr KS    

 

Utredningsuppdrag Hållbarhet - Höga Kusten Airport 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ge förvaltningen i uppdrag att genomlysa vår delägda flygplats Höga Kusten Airport 

ur ett hållbarhetsperspektiv. Genomlysningen ska bestå av den ekonomiska, sociala och 

miljömässiga hållbarheten. Arbete ska starta under januari 2020 och ske i dialog med 

Höga kusten Airport och Kramfors kommun. Utredningen ska vara avslutad sista mars 

2020. 

 

Ärendebeskrivning 

Förslag till uppdrag - Att genomlysa vår delägda flygplats Höga Kusten Airport ur ett 

hållbarhetsperspektiv. Genomlysningen ska bestå av den ekonomiska, sociala och 

miljömässiga hållbarheten. Arbete ska starta under januari 2020 och ske i dialog med 

Höga kusten Airport och Kramfors kommun.  

 

Beslutsunderlag 

Skrivelse, Johan Andersson (C) och Birgitta Häggkvist (VI), 2019-11-27 

 

Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår att utredningen ska vara avslutad sista mars 2020. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget 

med tillägg från John Åberg (S). Finner så. 
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§ 278 Dnr KS 8/2019 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till kommunstyrelsen för delgivning. 

 

• Brev från borgmästaren i Esashi  

• Brev ang Aquarena – illegal konkurrens  

• Dammsäkerhetsklassificering Väg 352.  

• Svar på brev – Ansvar för Konsumentvägledning  

• Protokollsutdrag – Fusionera Bussgods  

• Barnkonventionen blir lag 2020 – webbutbildning  

• Erbjudande om stöd verksamhetsutveckling – modersmål.  
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§ 279 Dnr KS/7/2019 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

- Kommunstyrelsen 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  
2019-10-25 Stadsnät 2/2019 Anna-Sofia Kulluvarra 

2019-11-13 Fullmakt Jan 

Lundberg 

16/2019 Johan Andersson 

2019-12-19 Medfinansiering 

Kalknäs skola 

17/2019 Johan Andersson 

 
 
- Utskottet för Samhällsutveckling 
Miljö-, bygg- och livsmedelsärenden 

Dnr Datum Beskrivning 

Ks-2019-726 2019-11-27 Förbud 

Ks-2019-1265 2019-11-12 Föreläggande 

Ks-2019-1321 2019-11-06 Beslut om serveringstillstånd 

Ks-2019-1323 2019-11-04 Beslut om bygglov och startbesked 

Ks-2019-1324 2019-11-04 Beslut om bergvärme 

Ks-2019-1325 2019-11-04 Beslut 

Ks-2019-1326 2019-11-04 Förbud 

Ks-2019-1327 2019-11-04 Beslut 

Ks-2019-1328 2019-11-04 Förbud 

Ks-2019-1329 2019-11-04 Beslut 

Ks-2019-1330 2019-11-04 Förbud 

Ks-2019-1331 2019-11-04 Beslut 

Ks-2019-1332 2019-11-04 Förbud 

Ks-2019-1333 2019-11-05 Beslut 

Ks-2019-1334 2019-11-05 Föreläggande 

Ks-2019-1335 2019-11-05 Beslut 

Ks-2019-1336 2019-11-05 Föreläggande 

Ks-2019-1337 2019-11-05 Tillstånd enskilt avlopp 
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Ks-2019-1338 2019-11-05 Beslut 

Ks-2019-1340 2019-11-06 Rättidsprövning 

Ks-2019-1341 2019-11-06 Rättidsprövning 

Ks-2019-1343 2019-11-06 Föreläggande 

Ks-2019-1344 2019-11-06 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1345 2019-11-07 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1346 2019-11-07 Beslut 

Ks-2019-1347 2019-11-07 Beslut 

Ks-2019-1349 2019-11-08 Beslut 

Ks-2019-1350 2019-11-08 Beslut om bygglov och startbesked 

Ks-2019-1351 2019-11-08 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1353 2019-11-08 Förbud 

Ks-2019-1354 2019-11-11 Föreläggande 

Ks-2019-1355 2019-11-11 Föreläggande 

Ks-2019-1357 2019-11-11 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1358 2019-11-11 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 

Ks-2019-1359 2019-11-12 Beslut om förhandsbesked 

Ks-2019-1360 2019-11-11 Föreläggande 

Ks-2019-1361 2019-11-12 Förbud 

Ks-2019-1362 2019-11-12 Föreläggande 

Ks-2019-1363 2019-11-12 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1364 2019-11-12 Förbud 

Ks-2019-1365 2019-11-19 Föreläggande 

Ks-2019-1366 2019-11-21 Föreläggande 

Ks-2019-1367 2019-11-12 Föreläggande 

Ks-2019-1368 2019-11-12 Beslut om avgift 

Ks-2019-1369 2019-11-12 Föreläggande 

Ks-2019-1370 2019-11-12 Startbesked 

Ks-2019-1371 2019-11-12 Slutbesked 

Ks-2019-1372 2019-11-12 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 

Ks-2019-1374 2019-11-12 Beslut 

Ks-2019-1375 2019-11-12 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1376 2019-11-12 Beslut 

Ks-2019-1378 2019-11-12 Beslut 

Ks-2019-1379 2019-11-12 Beslut 

Ks-2019-1380 2019-11-12 Beslut 

Ks-2019-1381 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1382 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1383 2019-11-13 Slutbesked 

Ks-2019-1384 2019-11-13 Beslut 
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Ks-2019-1385 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1386 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1387 2019-11-13 Beslut om bergvärme 

Ks-2019-1388 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1389 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1390 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1391 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1392 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1393 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1394 2019-11-13 Beslut om avgift 

Ks-2019-1395 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1396 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1397 2019-11-18 Föreläggande 

Ks-2019-1398 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1399 2019-11-13 Beslut 

Ks-2019-1400 2019-11-13 Beslut om bergvärme 

Ks-2019-1401 2019-11-13 Beslut om avgift 

Ks-2019-1402 2019-11-13 Beslut om avgift 

Ks-2019-1403 2019-11-13 Miljösanktionsavgift 

Ks-2019-1404 2019-11-14 Beslut om bergvärme 

Ks-2019-1406 2019-11-14 Beslut om avgift 

Ks-2019-1407 2019-11-14 Miljösanktionsavgift 

Ks-2019-1408 2019-11-14 Slutbesked 

Ks-2019-1409 2019-11-15 Förbud 

Ks-2019-1410 2019-11-15 Föreläggande 

Ks-2019-1411 2019-11-15 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1412 2019-11-15 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1413 2019-11-18 Beslut om ytjordvärme 

Ks-2019-1414 2019-11-18 Beslut om avgift 

Ks-2019-1415 2019-11-18 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 

Ks-2019-1416 2019-11-18 Slutbesked 

Ks-2019-1417 2019-11-19 Beslut om bygglov och startbesked 

Ks-2019-1418 2019-11-19 Slutbesked 

Ks-2019-1419 2019-11-19 Förbud 

Ks-2019-1420 2019-11-19 Slutbesked 

Ks-2019-1421 2019-11-20 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1422 2019-11-20 Slutbesked 

Ks-2019-1423 2019-11-20 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1424 2019-11-20 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1425 2019-11-20 Beslut om avgift 
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Ks-2019-1426 2019-11-21 Förbud 

Ks-2019-1427 2019-11-20 Beslut om bergvärme 

Ks-2019-1428 2019-11-20 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 

Ks-2019-1429 2019-11-20 Beslut 

Ks-2019-1430 2019-11-21 Beslut om avgift 

Ks-2019-1431 2019-11-21 Beslut 

Ks-2019-1432 2019-11-21 Slutbesked 

Ks-2019-1433 2019-11-21 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1434 2019-11-21 Beslut om avgift 

Ks-2019-1435 2019-11-21 Beslut om avgift 

Ks-2019-1436 2019-11-21 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1437 2019-11-21 Slutbesked 

Ks-2019-1438 2019-11-21 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1440 2019-11-22 Beslut om avgift 

Ks-2019-1441 2019-11-22 Slutbesked 

Ks-2019-1442 2019-11-22 Slutbesked 

Ks-2019-1443 2019-11-26 Föreläggande 

Ks-2019-1444 2019-11-26 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1446 2019-11-26 Förbud 

Ks-2019-1447 2019-11-27 Förbud 

Ks-2019-1448 2019-11-27 Tillstånd enskilt avlopp 

Ks-2019-1450 2019-11-27 Beslut 

Ks-2019-1451 2019-11-27 Beslut om avgift 

Ks-2019-1452 2019-11-28 Förbud 

Ks-2019-1453 2019-11-29 Beslut om bygglov 

Ks-2019-1454 2019-11-28 Rättidsprövning 

Ks-2019-1455 2019-11-29 Förbud mot utsläpp av avloppsvatten 

Ks-2019-1456 2019-11-29 Förbud mot utsläpp av avloppsvatten 
 

 


